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V terminu od 26.3. do 28.3.2023 sem se v Oslo ( Norveška ) udeležil rednega 

sestanka odbora za podjetniško politiko pri Industriall Europe.  

Prihod vseh udeležencev sestanka je bil v nedeljo. Sestanki so potekali v 

ponedeljek in torek na sedežu sindikata v Oslo. Uvodne pozdravne govore so 

imeli: Luc Triangle, generalni sekretar Industriall, predsednik odbora Jonathan 

Hayward in njegov namestnik Ralf Götz. Pozdravil nas je tudi predsednik 

največjega sindikata in gostitelj Jorn Eggum. V nadaljevanju smo pod prvo točko 

obravnavali številne probleme zaposlenih v državah EU s katerimi so prizadeta 

tudi velika podjetja. Poročila so se nanašala predvsem na visoko rast cen 

življenjskih potrebščin, energentov, svetovno trgovino ter vojno v Ukrajini. V 

celostni situaciji je bil zaključek navzočih, da je nekdo v tej EU popolnoma 

izgubil kompas za realnostjo kajti iz razlaganj posameznikov najbolj razvitih 

držav je bilo jasno povedano, da so ljudje obupani, da nimajo več za osnovna 

živila ( Nemčija, Francija, Švedska, Belgija ). Za vse ne more biti kriva vojna 



temveč požrešnost kapitala , ki si je v letu 2022 izplačal rekordne dividende. 

Pripravila in potrdili smo dokument, ki bo poslan evropski komisiji.  

Pod drugo točko smo imeli na dnevnem redu izboljšanje pravic svetov delavcev 

in evropskih svetov delavcev. Parlament EU in komisija sta dokument potrdila. 

Dokument je šel v obravnavo članicam EU in nekatere so zadevo že potrdile. 

Slišali smo, da posamezne države to sploh nimajo namena obravnavati v svojih 

parlamentih medtem ko je v Sloveniji zadeva že na vladi in bo poslana v DZ ( 

poročilo evropske komisije ). Pri tej točki je sodeloval tudi evropski komisar za 

zaposlovanje in socialne pravice, g. Nicolas Schmit. Vzrok, da je komisar 

sodeloval pri sestanku odbora je bila podpora, ki jo je ta odbor dal na proteste 

iz Irske, Finske in Španije. Kritike na račun in način dela Evropske komisije so 

predstavili predstavniki omenjenih držav. Podrobno so bili še enkrat 

predstavljeni vsi primeri s katerimi je bila seznanjena komisija v letu 2022, ni pa 

odreagirala tako kot je potrebno oziroma so pri iskanju rešitev bili naklonjeni 

kapitalu. Zelo ostri in kritični so bili do načina dela tudi vsi predstavniki iz 

Francije. Komisar je ob zaključku obljubil, da se bo še enkrat posvetil vsem 

problemom in očitkom, ki so jih navedli člani odbora. Skupno rešitev bosta 

našla z generalnim sekretarjem Industriall.  

V nadaljevanju zasedanja je predsedujoči odbora predstavil situacijo v Veliki 

Britaniji po Brexitu. Situacija je iz dneva v dan slabša, veliko je odpuščanj in 

kratenje delavskih pravic. Nimajo pravice se obrniti na evropsko komisijo zato 

bo pri rešitvah pomagal Industriall Europe. 

Zadnja točka prvega dne je bila predstavitev načina dela in organiziranost 

Norveških sindikatov. Sodelovali so vsi glavni akterji v Norveškem sindikatu , 

Knut Sunde – predsednik industrijskih sindikatov, Knut Oygard – sekretar za 

kolektivna pogajanja, Atle Tranoy – predsednik Aker Asa, Kjetil Kristiansen, 

polni pooblaščenec pri Aker Solutions. Predstavili so nam celoten program in 



način, kako v tej državi pridobivajo člane sindikata. Njihov celoten projekt 

deluje na samo eni rečenici, ki se imenuje TRUST ( zaupanje ). Organiziranost v 

kovinarskem sindikatu Norveške je nekaj čez 60 % . 

Drugi dan smo začeli z temo demokracija na delovnem mestu. Osnutek 

programa je predstavila Sophia Reiseker. V nadaljevanju je Bruno Demaitre še 

enkrat predstavil vse novosti pri pravicah in delu evropskih svetov delavcev in 

svetov delavcev v podjetjih. Pri tej točki smo potrdili nove koordinatore – 

zaupnike za delo pri evropskih svetih delavcev.  

Aline Conchon je predstavila smernice in razprave na evropskem nivoju ( EU 

parlament ). Ralf Götz je predstavil novosti pri nemški zakonodaji ( ZDR ), 

medtem ko so Kirsten Rydme, Kristin Cameron predstavile novosti pri 

Norveškem ZDR. 

Sejo odbora smo zaključili s seznanitvijo problemov v podjetjih EU.  

Sestanek odbora se je končal v torek ob 13.30 uri. 

 

Poročilo je napisal Vili Novak. 

 

 


